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Milí přátelé, 
díky za  podporu, které se mi od  mnohých 
z vás dostalo, když bylo zveřejněno mé jme-
nování novým kobyliským farářem. Někteří 
mi blahopřejete, někteří se opatrně ptáte, 
zda nemáte spíše kondolovat, jestli jsem 
se na službu těšil apod. Asi není třeba gra-
tulovat ani kondolovat, ale o vaši modlitbu 
a  podporu moc stojím. Službu jsem si sám 
nevybral, ale rád k ní říkám svoje ano, proto-
že věřím, že nový úkol je povoláním od Pána 
a vyjádřením důvěry těch, kteří o jmenování 
rozhodovali či k tomu mohli něco říct. Tím, 
že se 1. července „karta otočí“, ze dne na den 
váš farář zestárne téměř o osm roků. Navíc 
se farářem stávám poprvé za  tu dobu, co 
jsem 35 let salesiánem a 33 let knězem. To 
vnímám jako své určité limity, kromě mno-
hých dalších. Na druhé straně jsem v Koby-
lisích osobně zažil předchozích pět farářů, 
na  které bych rád navázal: na  otevřenost 
a velkorysost Jendy Vývody, na srdečnou las-
kavost Káji Herbsta, na úsilí Emila Matušů 
při rekonstrukci kostela, na  katechetickou 
horlivost Josefa Brtníka a na Martinovo na-
sazení k propojení celého díla, zejména stře-
diska a farnosti. I z toho důvodu zvu všech-
ny své předchůdce na  oslavu sv. Terezičky 
1. října (protože následující neděli by mnozí 
nemohli přijet). To je jedna z věcí, kterou ob-
vykle zmiňuji, když se mě někdo ptá, s čím 
do nové služby jdu. Dalšími je větší zapojení 
farních vikářů (například úvodníky do Koby-
lístku, hodiny pro veřejnost, rozdělení úko-
lů); podpora všech fungujících farních týmů 
(o mnohých jsem se dozvěděl až při postup-
ném předávání, díky za ně!) a podpora pro-
jektu Mládež 14+; více se s  farníky poznat 
(pořád jsem bytostně venkovan a  anonym-
ní pastoraci moc neumím) a  pomoci, aby 
se lidé ve  farnosti více znali; podpora spo-
lečenství a  vzniku nových (mohou k  tomu 
napomoci i nové prostory). Ale především se 

chci snažit, abych Pánu nepřekážel a aby on 
mohl dělat svoje dílo, protože je to on, kdo 
nás shromažďuje, posvěcuje, tvoří si z  nás 
svůj lid, on musí být ve středu všeho, co se 
ve  farnosti, ve  společenstvích a  aktivitách 
bude dít. Mým přáním je, aby se on skrze 
naši službu a  společné svědectví mohl do-
stat k těm, kteří ho ještě neznají. A rád bych 
vás pozval na putování, byť zatím úplně ne-
vím jak. Na pouti se „zrodilo“ moje povolání, 
putování v  různých obdobích mého života 
sehrála dost velkou roli. A poslední rok a půl 
se kráčení s Hospodinem křížem krážem far-
ností a jejím okolím stalo důležitou součástí 
mého života.

Kontakt na faráře zůstává: 
283 029 165 a farnost.kobylisy@sdb.cz 
Osobnější věci můžete psát na osobní 
e-mail: fxblaha@sdb.cz

Ještě jednou děkuji za vaši podporu a vaše 
modlitby. A přeji vám požehnaný čas prázd-
nin a dovolených.

František

Pozvání na předávku 
služby faráře

Milí přátelé, zveme vás na předávku a pře-
vzetí služby faráře. Uskuteční se při večer-
ní bohoslužbě v 18.30, v úterý 30. června. 
Bohoslužbě bude předsedat vikář 4. praž-
ského vikariátu, holešovický farář P. Pavel 
Semela. 

Martin a František

Prázdninový provoz 
farnosti

Provoz recepce Salesiánského centra:
V červenci nebude recepce otevřena, proto 
nebude ani možný přístup do kostela mimo 
čas bohoslužeb. V srpnu bude recepce ote-
vřena od pondělí do pátku od 7.30 do 17 ho-
din. V tuto dobu bude zpříštupněn i kostel.

Dostupnost kněze:
Během prázdnin neplatí pravidelné hodiny 
farních kněží pro veřejnost. Po  celou dobu 
prázdnin však bude kněz, mající právě služ-
bu ve  farnosti, trvale dostupný na  telefon-
ním čísle 283  029  165 (bude mít toto číslo 
přesměrováno na  svůj mobil). Záležitosti, 
které nejsou akutní, můžete řešit e-mailem: 
farnost.kobylisy@sdb.cz.

Mše svaté:
 ▸ Pondělí až sobota: 6.30 a 18.30.
 ▸ Neděle: 7.30, 9.00, 10.30 a 18.30.

Bude:
 ▸  ve  všedních dnech v  6.15 modlitba ran-

ních chval;
 ▸  půl hodiny před večerními bohoslužbami 

možnost svátosti smíření;
 ▸ každý čtvrtek po mši adorace do 19.30;

 ▸  na první pátek v měsíci je 17.00 adorace 
a svátost smíření;

 ▸  čtvrteční bohoslužba v domovech důchod-
ců, pokud to opatření dovolí.

Nebude:
 ▸  nedělní mše v 11.00 u Svaté Kláry v Troji 

a v 16.30 Dolních Chabrech,
 ▸  středeční mše v 17.00 pro děti; noční ado-

race na první čtvrtek;
 ▸  přijímání pod obojí způsobou na první pá-

tek;
 ▸ rytmická hudba při mších svatých;
 ▸  pravidelné hodiny farních kněží pro veřej-

nost.
František Blaha

Příprava na svátosti 
- hlaste se už teď!

Ještě než začnou prázdniny, doporučujeme 
UŽ TEĎ napsat na e-mail farnost.kobylisy@
sdb.cz, pokud uvažujete:

 ▸  o  přípravě na  křest – ať už jako dospělí, 
anebo jako děti školního věku;

 ▸  o  biřmování – týká se vysokoškolá-
ků a  starších (příprava mladších začne 
na podzim 2022);

 ▸  o  přípravě na  (první) přijímání – týká se 
především dětí od 3. třídy (příprava rodičů 
dětí začne 9.  listopadu a  proběhne 5 se-
tkání vždy 2. pondělí v měsíci po večerní 
mši svaté; na to bude navazovat 7 setkání 
i s dětmi každou středu počínaje 14. dub-
nem); 

 ▸  pokud někdo z  dospělých byl pouze po-
křtěn a měl by zájem přijmout i další svá-
tosti, ať se ozve také. Pokud ve svém okolí 
nebo mezi svými známými víte o někom, 
kdo má zájem, upozorněte ho na to.

František Blaha
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Finanční výsledek rekonstrukce 
vstupu Salesiánského centra
Vážení přátelé, koncem června jsme doplatili 
poslední faktury za akci rekonstrukce vstup-
ních prostor a  nástavby na  terase Salesián-
ského centra. Vše je zaplaceno a pokryto a to 
i díky Vaší štědrosti.
Jak to tedy vypadá s náklady a zdroji?

Náklady celkem činily 20  349  456 Kč (do-
dávka stavby, projektantské práce, studie, 
poplatky, vícepráce a další).

Velký dík patří všem, kteří se na zdárném 
průběhu stavby podíleli jak finančně, tak 
modlitbou, brigádami, radami, či jakko-
liv jinak.

Václav Jiráček

Přihlašování do výuky 
náboženství na nový školní rok

Děkujeme rodičům a   dětem, které mají 
zájem o   výuku náboženství, a   také všem, 
kdo se na výuce podílejí. Děti, které budou 
navštěvovat výuku ve  farních prostorách, 
přihlásí jejich rodiče přes webové stránky 
Salesiánského střediska mládeže. Obdobně 
jako hlásí děti do kroužků a na  tábory. Vý-
uka bude pro účastníky zdarma. Přihlašovat 
se můžete od 31. 8., 9.00 hodin na webové 
stránce: strediskokobylisy.iddm.cz, kde 
si vytvoříte účet (pokud ho ještě nemáte) 
a přes něj dítě k  výuce přihlásíte.
Do  výuky probíhající na  školách budou ro-
diče hlásit své děti vyplněním papírové při-
hlášky. Najdete ji u  dětské vývěsky v  kos-
tele, kde ji pak můžete vyplněnou vložit 
do schránky. Přihláška je ke stažení i  na far-
ním webu společně s předběžným rozvrhem 
na nový školní rok, který bude aktualizován.
Zvláště srdečně zveme všechny budoucí 
šesťáky a  starší děti. Jejich setkání budou 
probíhat pro 6. a 7. třídu v pondělí od 17.00 
do  18.00 hodin a  pro 8. a  9. třídu v  úterý 
od 17.15 do 18.15 hodin.

Tomáš Redlich
terezicka.cz/vyuka-nabozenstvi/

283 029 141

Zápisy do kroužků SaSM 
na nový školní rok

budou zahájeny v pondělí 31. srpna v 9.00 ho-
din. U některých kroužků však v tomto čase 
naleznete v  našem informačním systému 
(na webu) jen informaci, že kroužek bude ote-
vřen, ale nebude ještě upřesněn den a hodina 
jeho konání. To proto, že lektoři těchto aktivit 
jsou studenti, kteří čekají na svůj rozvrh a te-

prve poté, až jej obdrží, budou moci svůj čas 
výuky v našich kroužcích upřesnit a potvrdit. 
Vy však přihlášením dáváte najevo, že máte 
o kroužek zájem. Když by potom nastala si-
tuace, že den a hodina vám nebudou vyhovo-
vat, budeme to následně řešit a z kroužku vás 
(po domluvě s vámi) odhlásíme. Doporučuje-
me  zápisy příliš neodkládat. Zvlášť u těch ak-
tivit, které jsou zpravidla hodně žádané, má 
větší šanci ten, kdo se přihlásí dřív.

Hana Gennertová
hana.gennertova@strediskokobylisy.cz

krouzky@sdb.cz, 605 554 284, 283 029 319

Dopolední Alfa pro maminky s dětmi
Srdečně zveme maminky s dětmi, ale i další 
zájemce (např. seniory), v  rámci pravidelných 
čtvrtečních setkání na  dopolední kurz Alfa. 
Mohl by být příležitostí k duchovnímu zasta-
vení, občerstvení a  společné diskusi nad za-
jímavými křesťanskými tématy (o Ježíši, víře, 
modlitbě, Bibli, Božím vedení, Duchu svatém, 
církvi…). Vhodný je i  pro sdílení zkušeností 
těch, kdo žijí ve smíšeném manželství věřící 
s  nevěřícím. Navození diskuse ve   skupince 
bude předcházet přednáška od  pozvaných 
hostů, společnou atmosféru dokreslí zpěv a   
humor pro radost ducha a  domácí dobroty 
pro radost těla. Program s  hlídáním bude při-
praven také pro naše malé ratolesti. Přihlásí-li 
se do  konce září alespoň deset zájemkyň/ců, 
kurz by probíhal v týdenním rytmu od 1. října 
do 3. prosince ve  čtvrtek od  9.15 do  11.30. 
Pozvat a doprovodit můžete i své známé, pro 
které by Alfa mohla být zajímavá. Možnost 
přihlášení a další informace včetně programu 
jsou k dispozici na kontaktech níže. Těšíme se 
na vás i vaše děti. Za přípravný tým

Tomáš Redlich
terezicka.cz/kurzy-alfa/

farnost.kobylisy@sdb.cz
777 053 394

Pozvánka na výstavu fotografií

Od  1. 7. do  31. 8. vás zveme do  Jindřišské 
věže v  Praze na  výstavu fotografií, která 
dokumentuje život dětí v romském ghettu 
v bulharské Staré Zagoře a práci českých 

misionářů v  této lokalitě. Fotografie nafo-
tili dobrovolníci, kteří na misiích pomáha-
jí, děti z ghetta i profesionální fotografové. 
Vernisáž se uskuteční 1.  července od  18 
hodin. Z kapacitních důvodů prosíme o po-
tvrzení účasti na  vernisáži na  e-mail fun-
draiser@sdb.cz. Více o  akci na  plakátech 
v kostele a na webu sdb.cz.

Za organizátory 
Kateřina Cveklová, 

Salesiánská provincie Praha

Pozvánka na spolča holek

Veřejná sbírka (čistý výtěžek) 4 433 537 Kč 22%

Místní komunita salesiánů 3 929 071 Kč 19%

Kostelní sbírky 1 919 135 Kč 9%

Salesiánská provincie Praha (zřizovatel) 10 193 234 Kč 50%

středa 15.45 - 17.00 (1. stupeň)
čtvrtek 17.00 - 18.30 (6. - 8. třída)

Spolča holek 2020/2021
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Mamky sobě 2020/2021
Ve 2. polovině září se sejdeme a představíme 
zejména novým maminkám hnutí Modlitby 
matek. 

Říjen – prosinec: Dopolední Alfa pro ma-
minky s   dětmi, 10 čtvrtečních setkání s   
přednáškou, diskusí a  hlídáním dětí. K Alfě 
najdete více informací v samostatném člán-
ku tohoto Kobylístku. Zájemkyně prosíme 
o přihlášení.

Od   ledna 2021 nás čekají pravidelná mě-
síční setkání s  různými duchovně rodinný-
mi tématy. Přejeme krásné léto a těšíme se 
na vás!

Pavla Redlichová a Lucie Muchová
mamky.sobe@centrum.cz

Co s puberťákem?
Setkání rodičů dětí 
ve věku 11–18 let
Milí rodiče, rádi bychom Vás srdečně pozva-
li v  pondělí 21. září v  19.15 do farního sálu. 
Osobně se setkáte s   lidmi, kteří se Vašim 
dětem věnují ve farnosti a Středisku mláde-
že v rámci různých aktivit a také s ostatními 
rodiči, kteří zažívají obdobné situace jako 
Vy. Nepůjde jen o přehled aktivit a předsta-
vení toho, co se dělá, ale i sdílení zkušeností 
a podnětů, připomínek.

Příležitostí se takto setkat a  sdílet rados-
ti a  starosti v  doprovázení dětí/mládeže 
na cestě života i víry není mnoho. Proto bu-
deme moc rádi, když přijmete toto pozvání. 
Těšíme se na Vás. Za organizátory

Tomáš Redlich
Václav Jiráček

Salesiánský volejbalový turnaj 
(šestičlenných týmů s  min. 2 ženami) se 
na  hřištích Kobyliské oratoře uskuteční 
v sobotu 12. 9. od 9.00. 
Bližší informace možno poptat u Libora Ča-
ply a Michala Svobody. Přihlásit se lze do 7.9.

liborcapla@seznam.cz 
michal.svoboda@salesiani.cz

Farní pouť do Kladského pomezí 
Všichni přihlášení byli již dříve informováni 
o novém termínu konání farní pouti do Klad-
ského pomezí (26. září 2020). Protože nám 
dopravce nedávno sdělil, že nemůže zajistit 
bezpečný příjezd autobusu až k plánované-
mu stanovišti u  kaple na  Hvězdě, musíme 

bohužel tento bod z programu vypustit. Tím 
však současně odpadá i plánovaný společný 
oběd. Jako náhrada, domnívám se, že rovněž 
velmi atraktivní a zajímavá, byla zvolena ná-
vštěva kaple Zjevení Páně ve
Smiřicích. Ta byla postavena v letech  1699–
1711 hrabětem Janem Josefem ze Šternber-
ka a patří mezi skvosty vrcholného baroka. 
Na hlavním oltáři se nachází další oceňova-
né vzácné barokní dílo, kterým je obraz Pet-
ra Brandla Klanění tří králů a obraz Smiřic-
ké madony. Uvidíme i vzácnou relikvii kopii 
hřebu z  kříže Ježíše Krista, který majitelce 
panství Marii Terezii Violantě věnoval při 
její cestě do  Říma sám papež Benedikt 14. 
Tato kaple bude naším prvním zastavením, 
vstupné je jednotné 50 Kč /osoba. Návštěva 
dalších plánovaných míst původního pro-
gramu je beze změny s mírným časovým po-
sunem. Prosím Vás však, abyste si vzali jídlo 
a pití na cestu s sebou.

Jiří Janák

Přání Milanu Mihulcovi
Milý Majo, s  poděkováním Bohu za  dar 
Tvého života i   povolání kněze salesiána 
a s poděkováním Tobě za Tvou službu a  pří-

tomnost v   naší farnosti, Ti blahopřejeme 
ke  Tvému životnímu jubileu. Ke  Tvým 60. 
narozeninám, které si připomeneš 9. čer-
vence, Ti přejeme spolu s  farníky na přímlu-
vu sv. Terezičky a Dona Boska Boží požehná-
ní a radost v srdci.

Redakce

Martine, díky!

Martine, díky moc za  Tvou kněžskou služ-
bu v  naší farnosti, za  čtyři roky farářování 
u Terezičky v Kobylisích. Přejeme Ti Bohem 
požehnané a  provázené vykonávání služby 
provinciála salesiánů. Ať se Tobě i celé Sale-
siánské rodině dobře daří!

Poděkování tvůrcům Kobylístku
Děkujeme všem, kdo se různým způsobem 
podílíte na spoluvytváření Kobylístku. Pravi-
delným i občasným přispěvatelům za  jejich 
texty a  fotografie. Celému týmu, tedy vám 
z  redakce, korektorům, grafikům i  tiska-
řům, kteří se přípravě nových čísel věnuje-
te. A díky také vám čtenářům, za váš zájem 
o náš farní měsíčník.

Tomáš Redlich
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Ze Sadby odcházíš po téměř pěti letech. 
Co všechno se ti podařilo za tu dobu za-
sadit?
Nemyslím, že bych přímo sázel. Jak říká sv. 
Pavel: jeden zasadil, druhý zalil, třetí sklízí. 
Tady zasadili jiní – co se týká Sadby (Sale-
siánské asociace Dona Boska), to byl Jarda 
Vracovský, co se týká Cagliera Jana Švecová. 
Já jsem spíš zaléval. Někdy to rostlo divoce, 
tak jsem to trochu prostříhal, když jsme od-
dělili animátory od Sadby. Podle mě to chtělo 
dát Sadbě specifickou tvář a zaměřit ji úžeji, 
aby to byla opravdu organizace, která po-
máhá misijním aktivitám. Fundraising, tedy 
velké sbírání peněz, přebrala ekonomická 
sekce provincie, např. peníze na  mzdy mi-
sionářů nebo podporu stavby bulharského 
kostela. Tímhle se systematičtěji nastarto-
val rozvoj misijních aktivit. Vzdělávání mi-
sijních dobrovolníků je stejné, přidali jsme 
v tom, že jsme se snažili víc během přípravy 
vytvořit tým, partu, nedělat pouze vzdělává-
ní. Větší změnu vnímám v tom, že dobrovol-
níci, kteří vyjedou na misie, ale především ti, 
co se vracejí, mají chuť dále spolupracovat. 
Berou to jako svou partu, kde jim je dobře 
a spojuje je něco silného.

Co se ti z toho všeho povedlo nejvíc?
Že jsem to přežil ve  zdraví. Tým na  Sadbě 
se stabilizoval. Snažili jsme se mít i zvenku 
zpětnou vazbu a díky tomu se nám podařilo 
nastavit informační toky a role v týmu.

Myslíš, že do Říma jedeš kvůli tomu, co 
se ti povedlo tady?
To já netuším. Oni mi neřekli, proč mě tam 
chtějí. Dostal jsem se na  seznam hlavního 
rádce misií, který mě znal, protože jsme ho 
sem k nám zvali. Líbila se mu u nás atmo-
sféra. Byl na  vyslání našich dobrovolníků. 
Jeho nejbližší spolupracovník v misijní sekci 
byl s námi také na cestě pro bývalé dobro-
volníky do rodiště dona Boska, kterou jsme 

nazvali CollEx. Na  všech těch návštěvách 
viděl, že jsme to pojali jako prohloubení mi-
sijních salesiánských duchovních kořenů. 
To ocenil.

Jak jsou na tom Češi s dobrovolnictvím, 
dělají rádi něco dobrovolně?
Myslím, že ano. A  přitom polovina našich 
dobrovolníků není v  kontaktu se salesiány 
před misijním pobytem. I  teď jsme během 
pandemie viděli, kolik lidí u nás šilo roušky, 
tisklo štíty. U nás je dobrovolnictví a pomoc 
druhým docela přirozená.

A čím to je?
Máme výhodu, že si leccos umíme udělat 
a pomoct sami a pak pro nás není problém 
něco zorganizovat. Když dáme dohromady 
skauting, chaloupky a  české ručičky, tak 
si v  mnohém poradíme. A  pak má z  toho 
člověk větší radost. Navíc Češi hodně rádi 
cestují, to se v misiích také projevuje. Jsme 
zvyklí cestovat, poznávat a jít do rizika.

Při pomoci chudým zemím se někdy 
stává, že se nastartuje projekt, který se 
pak nedotáhne úplně do konce. Vykope 
se studna a ta za pět let zaroste. Co dě-
láte na Sadbě proto, aby vaše projekty 
měly delší život?
Tak i  tohle se nám stává. Začneme někde 
třeba projekt skluzavky nebo dětského hři-
ště. Během roku se to všechno nestihne 
a příští rok tam už nikdo další nepřijede. Ten 
projekt jde pak k ledu. Proto jsme si v rámci 
strategického plánování řekli, čemu chce-
me dát přednost. Rozdělili jsme si to na dvě 
skupiny. Jedna jsou malé projekty, které jsou 
spojeny s  dobrovolníky, tedy podporujeme 
místo, kde náš dobrovolník působí. Druhá 
skupina jsou velké projekty. Máme pětiletý 
projekt v  Indii. Je tam dlouhodobá tradice 
našich dobrovolníků, jezdí tam skoro 15 let. 
Vybrali jsme severovýchodní Indii, chudou 

Nedělám tlustou čáru, 
do Prahy se budu vracet
Provincie ho propůjčila na tři roky do Říma. Misionář, který pět let 
vysílal z Prahy mladé dobrovolníky na misie. Hvězda salesiánského 
facebooku během koronavirové pandemie. Krátce poté, co se SADBA 
přestěhovala do nových prostor, odjíždí do Říma. Pavel Ženíšek.
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hornatou oblast, kde působil český misio-
nář Jan (John) Med, který tam zanechal sil-
nou stopu. John Med je v  jejich povědomí, 
udělal hodně pro místní a  my máme díky 
tomu dveře otevřené. Před rokem jsem se 
tam byl podívat a  vnímal jsem, že kromě 
dobře zavedených salesiánských škol jsou 
tam i  školy, které John Med zakládal, nebo 
jsou na salesiány nějak navázané a je jim po-
třeba pomoct. Ta pomoc spočívá v  tom, že 
přispějeme k vzdělání učitelů. Projekt začal 
v lednu 2020. Z prvního reportu jsme dostali 
zpětnou vazbu, že pro učitele to je hodně dů-
ležité, učí se pro ně netradičními formami, 
jako je interakce, diskuse, na  to oni zvyklí 
nejsou.

V  září se stěhuješ do  Říma. Jaká bude 
tvoje role a  co všechno tam budeš mít 
na starosti?
Budu působit v hlavním sídle salesiánů, tedy 
v generálním domě. Je to kousek od hlavní-
ho nádraží Termini. V areálu je kostel Nej-
světějšího srdce Páně, který postavil ještě 
don Bosco. Sídlí tam hlavní představený 
a také hlavní sekce, které jsou kolem hlav-
ního představeného a  řízení kongregace. 
Jde o  formaci salesiánů, pastoraci mládeže, 
sociální komunikaci, ekonomickou a  mi-
sijní sekci. V misijní sekci budu působit já. 
Budeme tam čtyři salesiáni, vede to hlavní 
rádce pro misie, tím je teď Alfred Maravilla 
původem z Filipín. My další tři si rozdělíme 
misijní formaci salesiánů, misijní solidari-
tu, tedy finance a misijní animaci – to budu 
mít na starosti já. Jde o koordinaci misijních 
dobrovolnických aktivit v  jednotlivých pro-
vinciích. Mým úkolem bude prozkoumat to, 
procestovat, poznat, jak to kde dělají. Novin-
kou je pátý člen týmu, laický zaměstnanec. 
Bude to můj hlavní spolupracovník, který 
bude mít na starosti i práci s uprchlíky. My 
salesiáni zatím nemáme více systematicky 
podchycenou práci s uprchlíky a ukazuje se, 

že potřeba je velká. Není to jen misijní prá-
ce, ale i pastorační, protože v uprchlických 
táborech jsou hlavně děti a mládež.

Když mluvíme o Itálii – v březnu ses zú-
častnil generální kapituly v Turíně. Jak 
bys poslední generální kapitulu cha-
rakterizoval? 
Tak nejprve musím říct, že se mi líbilo, že 
jsme byli dobrá trojka – Petr Vaculík, Mar-
tin Hobza a já. Na kapitule byla patrná velká 
pestrost. Do Itálie totiž jezdím už několik let 
a  měl jsem dřív dojem, že Itálie kongrega-
ci válcuje. Ale na kapitule jsem viděl, že to 
tak není. „Třetí svět“, tedy Indové, Filipínci, 
Vietnamci, Jižní Amerika, mají mnohdy sil-
nější slovo než Italové. Větší vliv začínají mít 
země, kde se mluví španělsky nebo anglicky, 
a to mi přijde sympatické, protože jsem měl 
vždy z Italů pocit, že snědli všechnu moud-
rost světa. Přitom od spolubratrů odjinud se 
můžou hodně naučit.

Nakolik se projevila rozdílnost salesiá-
nů v tom, odkud pocházejí?
Na  všech frontách. Celá Jižní Amerika sní-
dala smažená vajíčka, Ital si dal marmelád-
ku a  croissant. Já snídal müsli. Nebo třeba 
ve  způsobu komunikace, Italové diskutují 
o čemkoli, ale nejde to často moc do hloub-
ky. Západní Evropa dlouho mlčí, ale pak něco 
řekne a má to hlavu a patu. Nebo zkušenos-
ti z práce s mládeží. Mnohde jsou to školy, 
jinde pracují s dětmi z ulice nebo uprchlíky. 
A když se pak řekne mládež, každý si před-
stavíme někoho úplně jiného. Celkového 
ducha jsem na kapitule vnímal jako velkou 
otevřenost a respekt k tomu, že se to na růz-
ných místech dělá různě. Pestrost. A samo-
zřejmě celou kapitulu poznačila korona.

Z kapituly jsi pravidelně na facebooku 
zveřejňoval zpravodajství. Po  návratu 
jste s Martinem Hobzou v karanténě vy-

robili několik videí. Oboje mělo obrov-
skou sledovanost. Je tohle nový způsob 
pastorace? A proč byla sledovanost tak 
vysoká?
Jako nový způsob pastorace to vnímáme. Jde 
o  formaci dětí a mladých, něco jim nabízet 
i touto formou, vlastně určitá forma výcho-
vy. Mediální svět je pro nás salesiány polem 
budoucnosti, kde bychom neměli zaspat. 
Zprávy z kapituly jsem psal proto, že se mě 
hodně lidí ptalo, jak to tam vypadá a probí-
há. Snažil jsem se, aby tam byla fakta, ale 
i  srandičky, aby se to dobře četlo. Tohle 
všechno bylo na  začátku pandemie. Po  ná-
vratu z  Itálie jsme šli s  Martinem spolu 
do  karantény. Měl jsem informace od  růz-
ných rodin, že v nich je skličující atmosféra, 
nejistota, zlobivé děti. Tak jsme si říkali, že 
je přivedeme na jiné myšlenky. Různých ká-
zání bylo na internetu dost, proto jsme zača-
li vymýšlet blbosti, to nám jde dobře.

Mají kněží smysl pro humor?
Myslím, že my salesiáni máme víc. Souvisí to 
s prací s mládeží, kdy musíme být pozitivně 
naladěni.

Co ti bude v Římě z Kobylis chybět?
Nová SADBA! A  komunita, tady si hodně 
rozumíme a  jsme rádi spolu. A  kostel sv. 
Terezičky, kde jsem skládal své první sliby. 
A  lidé, se kterými jsem se tady seznámil, 
a měli jsme pěkné vztahy. Ale to je u nás sa-

lesiánů tak, že se člověk stěhuje a pak na-
vazuje zase nové kontakty. Jsme vandrovní 
řeholníci.

Není vyčerpávající pracovat pokaždé 
na novém místě od začátku?
Ano, vztahy jsou to nejcennější a  člověk je 
přetrhává. I když by je rád rozvíjel dál. Zá-
leží, jak je člověk nastavený, mně navazovat 
nové vztahy netrvá tak dlouho. A  není to 
tak, že když odejdeš, vztahy končí, může to 
do určité míry pokračovat dál. Záleží, jestli 
člověk na  ty lidi myslí a  připomíná se jim. 
A  já nemohu udělat to, že odejdu na  nové 
místo a  už mě lidé v  Čechách nezajímají. 
Nedělám tlustou čáru. Do Prahy bych se měl 
z Říma dostat asi dvakrát do roka.

A na co se těšíš v Římě?
Na dobrý kafíčko. Na město Řím. A na cesto-
vání. A na to, že jim tam občas něco uvařím 
a ugriluju.

Ty jsi kromě fanouška Borussie Dort-
mund také fanouškem Juventusu Tu-
rín. Změní se to poté, co se přestěhuješ 
do Říma?
Ne, to se změnit nedá!

Kamila Schusterová

Pavel Ženíšek (1971) je z Plzně, pochází ze čtyř dětí, má starší sestru a dva mladší brat-
ry. Absolvoval střední průmyslovou školu strojírenskou, obor hutnictví. Ve stejném obo-
ru pokračoval i na studiích na Vysoké škole báňské v Ostravě. Jako kněz působil v Ost-
ravě a Brně-Líšni. Byl na misijních pobytech v Keni, Indii a Bangladéši. Od roku 2015 řídí 
Sadbu, Salesiánskou asociaci Dona Boska. Ta školí dobrovolníky, kteří v salesiánských 
střediscích v zahraničí pomáhají při práci s mládeží. Od září 2020 bude působit v gene-
rálním domě salesiánů v Římě.
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POZVÁNKY ODJINUD ZÁPIS Z JEDNÁNÍ PASTORAČNÍ RADY FARNOSTI

Centrum pro rodinu 
Arcibiskupství pražského

Pomalu se vracíme k  aktivnímu životu 
a  k  setkávání. Blíží se prázdniny, mož-
ná vám přijdou vhod nabídky:

 ▸ Duchovně relaxační pobyt pro rodiny Ne-
bojte se, radujte se 12.–18. 7. 2020 s  P.  Pe-
trem Hruškou. Hlídání v čase programu pro 
rodiče bude zajištěno.
 ▸ Pobytový kurz efektivního rodičovství v Ji-

zerských horách 18. – 25. 7. 2020, určený pro 
rodiny s dětmi a maminky mladších dětí.

V předstihu avizujeme:
 ▸ Pouť rodičů a  dětí ke  sv. Jeronýmovi 29. 

září do  Benediktinského opatství v  Emau-
zích.

 ▸ Devatero pro rodiče – zážitkově vzdělávací 
kurz pro rodiče, kteří chtějí rozvinout své vý-
chovné kompetence – 7. října až 2. prosince, 
devět lekcí, vždy ve středu od 18.30 do 20.30 
hod. (v prostorách Křesťanské poradny, Thá-
kurova3, Praha 6).
 
Pro povzbuzení a  inspiraci zveme 
na www.manzelstvi.cz: 
 ▸ Randit můžeme i doma
 ▸ Svatba není přednáška o lásce
 ▸ Proč jsou děti šťastné
 ▸ Kde bys beze mne byl

 
Pěkný čas přejí
Jana Šilhavá a Klára Kudrnová
Pastorační středisko-Centrum pro rodinu
220 181 777
cpr@apha.cz
https://www.apha.cz/cpr

CITÁT SVATÉ TEREZIČKY 

„Aniž bychom to věděli, 
často nějaké skryté duši vděčíme za milosti a světla, která dostáváme, 

protože Bůh chce, aby si svatí sdíleli modlitbou, navzájem milost, 
aby se pak v nebi milovali velkou láskou, ještě mnohem větší než je v rodině. 

Kolikrát jsem myslela na to, že za všechny milosti, které jsem dostala, 
mohu vděčit nějaké duši, která mi je vyprosila na Bohu 

a kterou poznám až v nebi. Docela malá jiskra bude moci dát vzniknout 
v celé Církvi velkým světlům, jako jsou učitelé a mučedníci, 

kteří budou bezpochyby vysoko nad ní v nebi.“

Zápis z jednání 
Pastorační rady farnosti 7. 6. 2020
Úvodní část jednání byla věnována přede-
vším hodnocení činnosti a aktivit Pastorač-
ní rady farnosti z pohledu jejích členů. Mezi 
úspěšné projekty, k  nimž se vyjadřovala 
i  pastorační rada, patří například změna 
prostoru před hlavním vstupem do  koste-
la, zorganizování setkání zástupců spole-
čenství působících v  rámci farnosti, litur-
gické podněty například v rámci májových 
pobožností, nová organizace adventních 
a postních obnov, podněty v rámci pořádání 
Dne farnosti, organizace setkávání mládeže 
(setkání 14+), změny v organizaci lektorské 
služby o  nedělních bohoslužbách a  také 
rekonstrukce vchodu do  Salesiánského 
centra a přilehlých farních prostor. Bylo by 
však účelné se zaměřit také na  pořádání 
jednotlivých přednášek k různým tématům 
a  také na  další prohlubování komunikace 
ve  farnosti, hledání nových možností, jako 
byly například vzájemné návštěvy farníků 
v  postní době - “sousedská setkání“, která 
se letos ale nemohla plně uskutečnit v dů-
sledku pandemie koronaviru. Stejně tak 
je důležité stále sledovat otázky, spojené 
s vzájemnou pomocí ve farnosti i s formací 
farníků v  rámci duchovních i  vzdělávacích 
programů. Zlepšit by se měla i podoba far-
ního webu.  
Dále byl pak diskutován kalendář akcí 
na  rok 2020/21 a  dosavadní výsledky Pro-
jektu Salesiánského centra 2016-2021, 
který má přispět k většímu propojení mezi 
střediskem mládeže a farností, což se daří.
Delší debata se pak týkala dopadů „Koro-
nakrize“, která byla velkou výzvou nejen 
pro společnost, ale i pro církev a jednotlivá 
farní společenství. Z  hlediska toho našeho 
můžeme objevit světlé stránky této neče-

kané zkušenosti (např. aktivní zapojení 
do  přípravy on-line bohoslužeb-obrázky 
dětí, které doprovázely velkopáteční obřa-
dy, „hrající a zpívající“ rodiny při nedělních 
mších; otevřený kostel a  možnost svátosti 
smíření a  přijetí Eucharistie a  duchovního 
ztišení; spontánně fungující pomoc ve  far-
nosti – třeba šití roušek, pomoc seniorům; 
vytváření nových možností komunikace 
v  pastoraci; video-setkání a  videokateche-
ze; on-line „úterky“;   možnost pravidelně 
sledovat bohoslužby papeže Františka ad.), 
ale i  rizika (asi největší z  nich může být 
pasivita při pouhém konzumování duchov-
ních skutečností). Všechny podněty z  této 
nezvyklé doby je potřeba dále reflektovat 
a pracovat s nimi i v budoucnu.

Následně byli členové PRF seznámeni se 
zhodnocením rekonstrukce vstupních pro-
stor a také s výhledem jejího využití. Důle-
žitou skutečností je také díky nové recepci 
celodenní přístupnost kostela ve  všední 
dny.  

V  závěru pak Martin Hobza zhodnotil své 
působení ve farnosti (otevírání se navenek, 
evangelizace, komunikace ve  farnosti, prá-
ce s mládeží, propojení farnosti a střediska 
mládeže, vzdělávání ve víře) a František Bla-
ha načrtl některé obrysy své nové služby fa-
ráře (kontinuita, nenechat si vzít čas na lidi, 
podpora mládeže 14+, podpora jednotlivých 
společenství). Příští setkání PRF 13. 9. 2020 
v 18 hodin.

Jaroslav Šebek
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KŘEST DOSPĚLÝCH ŽEHNÁNÍ NOVÝCH PROSTOR SALESIÁNSKÉHO CENTRA
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PRVNÍ SVATÉ PŘIJÍMÁNÍPRVNÍ SVATÉ PŘIJÍMÁNÍ



FARNÍ AKTIVITY

Na farní e-mail: farnost.kobylisy@sdb.cz se můžete hlásit k přípravě na svátosti:
- biřmování (vysokoškoláci, dospělí)
- křest dospělých a dětí školního věku
- první svaté přijímání dětí

 31.8. po 9.00 Přihlašování do výuky náboženství, zápis do kroužků SaSM
2. st 15.45 První schůzka ministrantů
  15.45 Spolčo holek, 1. stupeň
  16.00 Svátost smíření dětí
  17.00 První mše pro děti v novém školním roce, žehnání aktovek
  18.00 Setkání katechetek, katechetů, katechetická místnost
3.  čt 17.00 Spolčo holek, 6. – 7. třída, katechetická místnost
6. ne při mších Žehnání lidem Salesiánského centra do nového školního roku
  11.00 Poutní mše svatá v kapli sv. Kláry v Troji  
12. so 09.00–16.00 Salesiánský volejbalový turnaj, hřiště SaSM, přihlášky do 7. 9.
12.  14.00 Salesiánské rožnění, farní terasa, zahrada, podloubí domu
13. ne 18.00-21.00 Setkání Pastorační rady farnosti
14. po  Začátek výuky náboženství, až na výjimky, a kroužků v SaSM
  19.15 Hovory o Starém zákoně s Jaroslavem Schrötterem, farní sál 
15. út 19.20 Setkání nad texty papeže Františka s Josefem Fiřtem
20. ne 10.00-15.00 Den modliteb za Stvoření, farní terasa a zahrada
21. po 19.15-21.00 Co s puberťákem? - setkání rodičů dětí 11–18 let, farní sál
  19.15 Setkání živého růžence
26. so  Farní pouť do Kladského pomezí

1. čt 18.30 Slavnost sv. Terezičky, liturgická oslava a setkání s bývalými faráři z Kobylis
  9.15-11.30 Dopolední Alfa pro maminky s dětmi a další zájemce, přihlášky
4. ne  Farní oslava sv. Terezičky, nedělní oratoř pro děti a mládež

září

říjen

Vydává: Farnost sv. Terezie od Dítěte Ježíše, 
Kobyliské náměstí 1, 182 00 Praha 8, 

  farnost.kobylisy@sdb.cz 
Redakce:  A. Kalinová, F. Blaha, B. Mimra, T. Redlich
DTP:  Boo & Vít Kostečka
Tisk:  TLAMA design

Příští číslo vyjde, dá-li Bůh, 30. srpna 2020.
Uzávěrka bude ve středu 19. srpna 2020 ve 12.00.
Toto číslo vyšlo 28. června 2020 v nákladu 750 výtisků.

Výrobní cena jednoho kusu cca 12,- Kč
Příspěvky posílejte na kobylistek@sdb.cz 
nebo do sakristie. 
Za obsah článku odpovídá autor, příspěvky 
nejsou stylisticky upravovány. Názory autorů 
nemusí být shodné s názory redakce.

Číslo účtu farnosti: 205391359/0800
Tel.: 283 029 141, 283 029 165
www.terezicka.cz


